
 
PROTOKÓŁ  NR 37.2016 

z posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia  
z dnia 6 czerwca 2016.   

 
Obecni: 
 
1. Waldemar Sitek        -   Przewodniczący Komisji 
2. Katarzyna Sadurska  -   Zastępca Przewodniczącego  
3. Włodzimierz Fydryszek  -   Członek Komisji  
4. Tadeusz Groszek             -   Członek Komisji 
5. Adam Kisiel                    -   Członek Komisji 
 
Otwarcia posiedzenia dokonał Przewodniczący i zaproponował następujący 
porządek: 
 
Dodatkowo w posiedzeniu uczestniczyli: 
 

1. Komisja Rolnictwa, Handlu i Usług Rady Miejskiej w Tłuszczu  
2. Emilia Buczyńska- Dyrektor Centrum Kultury Sportu i Rekreacji w 

Tłuszczu 
3. Mieczysława Kaska- pracownik ODR  
4. Mariusz Dembiński- Dyrektor ZGKiM w Tłuszczu  
5. Renata Duraj- Zastępca Kierownika Wydziału Inwestycji i Rozwoju  

 
Otwarcia posiedzenia dokonał Przewodniczący Komisji i zaproponował 
następujący porządek:  
 

1. Omówienie sytuacji w Zakładzie Gospodarki Komunalnej i 
Mieszkaniowej w Tłuszczu; 

2. Omówienie przygotowań i programu Dni Tłuszcz oraz Dożynek; 
3. Sprawy różne;  
4. Ustalenie terminu kolejnego posiedzenia Komisji.  

 
 
Ad1. Radny Włodzimierz Fydryszek spytał, jaki był powód smrodu, który w 
ostatnim czasie występował na terenie Gminy z oczyszczalni ścieków oraz jakie 
działania zostały podjęte w celu jego zniwelowania. 
 
Dyrektor Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej Mariusz Dembiński 
odpowiedział, że przed Świętami Wielkanocnymi zrzuty ścieków były 
zintensyfikowane. Przywiezione ścieki zabiły florę bakteryjną i przytruły 
bakterie.  
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Dodatkowo omówił działania, jakie zostały podjęte, aby oczyszczalnia była jak 
najmniej uciążliwa dla mieszkańców. Powoli wraca dotychczasowa ilość 
zrzutów na zlewnię. Zostało jedynie ograniczone przywożenie ścieków z 
zewnątrz, a dodatkowo zostanie ograniczone przywożenie ścieków z firm. 
Ograniczeń nie odczują mieszkańcy Gminy Tłuszcz. 
Zostanie wykonane napowietrzanie, zainstalowana dmuchawa oraz zastosowany 
biopreparat i wymieniony filtr.  
Dodał, że zalecenia dotyczące ilości odprowadzanych ścieków, które są 
określone w decyzji wodno- prawnej są przestrzegane.  
 
Radny Włodzimierz Fydryszek powiedział, że konieczne jest podjęcie działań 
mających na celu powstanie nowej oczyszczalni ścieków. 
 
Dyrektor Mariusz Dembiński powiedział, że przez brak nowej oczyszczalni 
ścieków Gmina nie może się rozwijać. Dodał, że duże koszty związane z 
budową oczyszczalni ścieków pochłonie przygotowanie infrastruktury, tj. drogi, 
przejazd i most na rzece.  
W najbliższym czasie wybiera się wraz z Burmistrzem do miejscowości 
Lidzbark Warmiński, aby obejrzeć wybudowaną tam oczyszczalnię. 
 
Radny Adam Kisiel spytał, czy w związku z realizacją zadania wodno- 
kanalizacyjnego na osiedlu Klonowa- Norwida w Tłuszczu oczyszczalnia 
ścieków poradzi sobie z odbiorem. 
 
Dyrektor ZGKiM powiedział, że ścieki z kanalizacji miejskiej będą 
korzystniejsze dla działania oczyszczalni.  
 
Ad2. Dyrektor Centrum Kultury Sportu i Rekreacji w Tłuszczu omówiła 
program oraz atrakcje jakie czekają na mieszkańców podczas XX. Dni Tłuszcza, 
które odbędą się w dniach 10-12 czerwca.  
 
Ponadto tegoroczne Dożynki odbędą się w 21 sierpnia w miejscowości Chrzęsne 
i będą Dożynkami gminno- powiatowymi.  
Jak co roku zostanie ogłoszony konkurs na najpiękniejszy wieniec dożynkowy, 
na najsłodszego sołtysa, najaktywniejszego pszczelarza.  
Dyskutowano o propozycjach Starostów Dożynek, a także kandydaturach osób, 
wytypowanych do odznaczenia brązowym medalem Prezydenta RP za 
działalność na rzecz lokalnej społeczności oraz Ministra Rolnictwa o nadanie 
tytułu honorowego „Zasłużony dla rolnictwa”.  
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Ad3. Renata Duraj omówiła zasady zgłoszeń o dofinansowanie z UE na montaż 
instalacji OZE w budynkach mieszkalnych lub gospodarczych osób prywatnych. 
Projekt obejmuje: 

• instalacje fotowoltaiczną produkującą energię elektryczną o mocy 2kW, 
3kW lub 4kW (w zależności od zapotrzebowania gospodarstwa); 

• pompy ciepła produkującej energię cieplną dla wykorzystania do 
podgrzania wody użytkowej oraz zasilenia centralnego ogrzewania w 
budynku, 

• kolektory słoneczne wytwarzające energię do podgrzania wody użytkowej 

Termin składania zgłoszeń upływa 10 czerwca br.  
 
Planowany poziom dofinansowania ze środków unijnych wynosić będzie do 
80% kosztów kwalifikowanych inwestycji, co dla właściciela nieruchomości 
oznacza poniesienie pozostałych 20% kosztów kwalifikowanych. 

Zgłoszenie dokonane do 10 czerwca 2016 r. nie będzie równoznaczne z 
deklaracją uczestnictwa w projekcie, a jedynie wyrażeniem zainteresowania i 
chęci uczestnictwa w spotkaniu informacyjnym oraz do oszacowania skali 
projektu. 

W sytuacji podjęcia decyzji o wystąpieniu z wnioskiem o dofinansowanie 
(warunkowanej skalą zainteresowania ze strony mieszkańców), deklaracją 
uczestnictwa w projekcie będzie podpisanie z Gminą Tłuszcz stosownych umów 
– uczestnictwa w projekcie (regulującej współpracę w ramach realizacji 
projektu) oraz umowy użyczenia nieruchomości (regulującej kwestie użyczenia 
dachu budynku i/lub gruntu na potrzeby instalacji). 

Instalacje mogą być montowane na dachach budynków (domów mieszkalnych 
lub budynków gospodarczych) odpowiednio skierowanych na południe i 
niezacienionych w ciągu dnia oraz na gruncie. Instalacje nie mogą być 
instalowane na dachach budynków pokrytych eternitem. 

Mieczysława Kaska omówiła program Festiwalu Folkloru Weselnego, który 
odbędzie w miejscowości Kadzidło w dniach 18-19 czerwca. 

Ponadto 25-26 czerwca odbędzie się XXIII Regionalna Wystawa zwierząt 
hodowlanych w miejscowości Szepietowo.  

 

Zapoznanie z korespondencją: 
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1. W związku z wnioskiem w sprawie podjęcia działań w celu usprawnienia 
działań Policji, Burmistrz Tłuszcza informuje, że zwrócił się do 
Komendanta Policji z prośbą o przekazanie informacji o potrzebach w 
zakresie usprawnienia pracy funkcjonariuszy.  

Pismo stanowi załącznik Nr 1 do protokołu.  

Komisja zapoznała się.  

Ad4.  Termin kolejnego posiedzenia ustalono na dzień 20 czerwca 2016r 
godzina 8.15.  
 
Na tym protokół zakończono. 

                                                                    Przewodniczący Komisji 
 

                                                                              Adam Kisiel 
 
 
Nagranie wideo z posiedzenia Komisji stanowi                            
załącznik do niniejszego protokołu.                                                             
Załączniki do wglądu w pokoju 38.   
Dokument utworzyła:  
Aleksandra Borowa 7 czerwca 2016 roku. 

 
 
 
 
 
  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


